

SULIT

1225/1 (PP)

Pendidikan
Moral
Peraturan
Pemarkahan
2024



MAJLIS PENGETUA SEKOLAH MALAYSIA
NEGERI SEMBILAN

PROGRAM PENINGKATAN AKADEMIK TINGKATAN 5
SEKOLAH-SEKOLAH NEGERI SEMBILAN 2024

PENDIDIKAN MORAL

PERATURAN PEMARKAHAN

UNTUK KEGUNAAN PEMERIKSA SAHAJA

AMARAN

Peraturan pemarkahan ini SULIT dan Hak Cipta MPSM Negeri Sembilan. Kegunaannya untuk pemeriksa yang berkenaan sahaja. Sebarang maklumat yang terkandung dalam peraturan pemarkahan ini tidak boleh dimaklumkan kepada sesiapa. Peraturan pemarkahan ini tidak boleh diterbitkan dalam apa-apa bentuk media.

Peraturan Pemarkahan ini mengandungi 14 halaman bercetak

[Lihat halaman sebelah

1225/1 ©2024 Hak Cipta MPSM Negeri Sembilan

SULIT

PROGRAM PENINGKATAN AKADEMIK TINGKATAN 5 TAHUN 2024
PENDIDIKAN MORAL
PERATURAN PEMARKAHAN
BAHAGIAN A (SOALAN STRUKTUR)

<i>Soalan</i>	<i>Butiran</i>	<i>Markah</i>
1(a)	F1 Jati diri yang kukuh F2 Kemahiran teknologi maklumat F3 Jaringan dan jalinan global yang baik F4 Semangat cinta akan negara F5 Inovatif, kreatif dan dinamik di peringkat global (Mana-mana jawapan munasabah)	1 1 1 1 1 [Mak. 2 m]
1(b)	F1 Membentuk individu yang kreatif dan inovatif H1 Berilmu dan berkemahiran dalam membuat keputusan F2 Meningkatkan imej negara di persada dunia H2 Mampu bersaing dengan dunia luar F3 Menghadapi cabaran global H3 Mengekalkan identiti lokal walaupun menghadapi cabaran global F4 Melestarikan pembangunan negara dan modal insan H4 Berfikiran di luar kotak / berwawasan (Mana-mana jawapan munasabah)	1 1 1 1 1 1 [Mak. 4 m]
1(c)	F1 Mudah terpengaruh dengan budaya luar H1 Tiada jati diri F2 Pembangunan negara terjejas H2 Kekurangan modal insan F3 Kesukaran bersaing dengan dunia luar H3 Tidak menguasai ilmu pengetahuan / kemahiran peringkat global F4 Kurang kemampuan menghadapi masalah secara holistik H4 Mudah putus asa (Mana-mana jawapan munasabah)	1 1 1 1 1 1 [Mak. 4 m]

[Lihat halaman sebelah

<i>Soalan</i>	<i>Butiran</i>	<i>Markah</i>
2(a)	F1 Abaikan panggilan daripada nombor yang tidak dikenali F2 Sekat nombor telefon panggilan palsu F3 Buat laporan polis / pihak berkuasa F4 Jaga kerahsiaan kata laluan / maklumat akaun bank F5 Tidak berbual dengan orang yang tidak dikenali dalam talian F6 Pembelian dalam talian di platform yang disahkan / diakui F7 Peka terhadap berita / perkembangan semasa tentang scammer (Mana-mana jawapan munasabah)	1 1 1 1 1 1 1 [Mak. 3 m]
2(b)	F1 Tidak muat naik bahan tanpa keizinan pemilik yang sah H1 Mematuhi peraturan F2 Tidak sebar berita palsu / isu-isu sensitif H2 Mengutamakan kesejahteraan / ketenteraman awam F3 Jaga tutur kata / tidak melakukan buli siber H3 Berkomunikasi secara berhemah dalam talian F4 Tidak mencero boh / menggodam / sebar virus H4 Menjaga keselamatan pengguna teknologi maklumat dan komunikasi (Mana-mana jawapan munasabah)	1 1 1 1 1 1 [Mak. 4 m]
2(c)	F1 Meningkatkan imej negara H1 Pengguna teknologi maklumat dan komunikasi yang berhemah F2 Meningkatkan ekonomi negara H2 Mendapat kepercayaan / keyakinan pelabur asing F3 Menjamin keamanan / keharmonian / kesejahteraan negara H3 Mengelakkan penyebaran berita palsu / isu-isu sensitif F4 Melahirkan masyarakat yang berdisiplin H4 Mematuhi peraturan semasa menggunakan teknologi maklumat F5 Mempercepatkan pembangunan negara H5 Teknologi maklumat dan komunikasi digunakan dalam pelbagai bidang (Mana-mana jawapan munasabah)	1 1 1 1 1 1 1 1 [Mak. 3 m]

[Lihat halaman sebelah

<i>Soalan</i>	<i>Butiran</i>	<i>Markah</i>
3(a)	F1 Rakyat dapat menampung kos sara hidup F2 Meringankan beban rakyat F3 Mengelakkan pengambilan untung berlebihan F4 Melindungi golongan berpendapatan rendah F5 Untuk kestabilan ekonomi negara F6 Untuk mengawal inflasi (Mana-mana jawapan munasabah)	1 1 1 1 1 [Mak. 3 m]
3(b)	F1 Bersikap amanah H1 Tidak memberi / menerima rasuah F2 Menyokong dasar pembangunan negara H2 Membayar cukai F3 Menjaga imej negara H3 Tidak menyebarkan berita palsu F4 Mematuhi peraturan dan undang-undang H4 Tidak membocorkan rahsia / maklumat sulit negara F5 Membayar balik pinjaman H5 Memudahkan generasi akan datang menampung kos pembelajaran (Mana-mana jawapan munasabah)	1 1 1 1 1 1 1 1 [Mak. 3 m]
3(c)	F1 Penguatkuasaan undang-undang F2 Kempen kesedaran F3 Melalui pendidikan F4 Melalui media massa F5 Melalui media sosial F6 Ceramah / seminar F7 Edaran poster / risalah (Mana-mana jawapan munasabah)	1 1 1 1 1 1 1 [Mak. 4 m]

[Lihat halaman sebelah]

SULIT

<i>Soalan</i>	<i>Butiran</i>	<i>Markah</i>
5(a)	F1 Meningkatkan ekonomi negara H1 Perdagangan / perniagaan / pelaburan asing F2 Mempercepatkan pembangunan negara H2 Kepakaran / teknologi dari negara luar F3 Mendapat bantuan kemanusiaan / perubatan H3 Bencana alam / wabak Covid-19 F4 Perkongsian sumber tenaga kerja H4 Peluang pekerjaan meningkat F5 Perkongsian sektor pendidikan H5 Program pertukaran pelajar (Mana-mana jawapan munasabah)	1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 [Mak. 3 m]
5(b)	F1 Melalui perdagangan / perniagaan F2 Program pertukaran pelajar F3 Perkongsian kepakaran / teknologi F4 Lawatan oleh pemimpin negara F5 Aktiviti pelancongan F6 Pelaburan asing F7 Bantuan kemanusiaan F8 Kemasukan tenaga kerja asing (Mana-mana jawapan munasabah)	1 1 1 1 1 1 1 1 [Mak. 3 m]
5(c)	F1 Perbezaan ideologi H1 Berlaku salah faham / perselisihan pendapat F2 Perbezaan agama / budaya H2 Cara hidup / norma masyarakat berbeza F3 Perbezaan bahasa H3 Sukar berkomunikasi F4 Kedudukan geografi sesebuah negara H4 Terlalu jauh / iklim / waktu (Mana-mana jawapan munasabah)	1 1 1 1 1 1 1 1 [Mak. 4 m]

[Lihat halaman sebelah

PERATURAN PEMARKAHAN BAHAGIAN B (SOALAN ESEI)

<i>Soalan</i>	<i>Butiran</i>	<i>Markah</i>
6(b), 7(b)	<ul style="list-style-type: none"> • Menunjukkan pengetahuan dan pemahaman konsep moral yang sangat jelas, tepat dan mendalam serta membuat inferens yang tepat dari aspek positif dan negatif. • 2 fakta yang sangat jelas, tepat dan lengkap. • 2 huraian sangat terperinci dan relevan dengan isu / situasi. • Contoh sangat sesuai. • Pengolahan sangat menarik. • Kematangan pengembangan idea. 	<p style="text-align: center;">Aras 4 7 - 8</p>
	<ul style="list-style-type: none"> • Menunjukkan pengetahuan dan pemahaman konsep moral yang jelas, tepat dan mendalam serta membuat inferens yang ringkas dari aspek positif dan negatif. • 1 fakta yang tepat dan lengkap. • 1 huraian terperinci dan relevan dengan isu / situasi. • Contoh sesuai. • Pengolahan menarik. 	<p style="text-align: center;">Aras 3 5 - 6</p>
	<ul style="list-style-type: none"> • Menunjukkan pengetahuan dan pemahaman konsep moral yang jelas. • 1 fakta yang tepat. • Huraian kurang mendalam dan kurang relevan dengan isu / situasi. • Contoh kurang sesuai. • Pengolahan sederhana. 	<p style="text-align: center;">Aras 2 3 - 4</p>
	<ul style="list-style-type: none"> • Menunjukkan pengetahuan dan pemahaman konsep moral yang terhad. • 1 fakta terhad. • Tiada huraian. • Jawapan mudah / umum. 	<p style="text-align: center;">Aras 1 1 - 2</p>

/Lihat halaman sebelah

PERATURAN PEMARKAHAN BAHAGIAN C (SOALAN ESEI)

<i>Soalan</i>	<i>Butiran</i>	<i>Markah</i>
8(b), 8(c) 9(b), 9(c)	<ul style="list-style-type: none"> • Menunjukkan pengetahuan dan pemahaman konsep moral yang sangat jelas, tepat dan mendalam serta membuat inferens yang tepat dari aspek positif dan negatif. • 2 nilai universal yang menepati situasi • 2 fakta yang sangat jelas, tepat dan lengkap. • 2 huraian sangat terperinci dan relevan dengan isu / situasi. • Contoh sangat sesuai. • Pengolahan sangat menarik. • Kematangan pengembangan idea. 	Aras 4 7 - 8
	<ul style="list-style-type: none"> • Menunjukkan pengetahuan dan pemahaman konsep moral yang jelas, tepat dan mendalam serta membuat inferens yang ringkas dari aspek positif dan negatif. • 1 nilai universal yang menepati situasi • 1 fakta yang tepat dan lengkap. • 1 huraian terperinci dan relevan dengan isu / situasi. • Contoh sesuai. • Pengolahan menarik. 	Aras 3 5 - 6
	<ul style="list-style-type: none"> • Menunjukkan pengetahuan dan pemahaman konsep moral yang jelas. • 1 fakta yang tepat. • Huraian kurang mendalam dan kurang relevan dengan isu / situasi. • Contoh kurang sesuai. • Pengolahan sederhana. 	Aras 2 3 - 4
	<ul style="list-style-type: none"> • Menunjukkan pengetahuan dan pemahaman konsep moral yang terhad. • 1 fakta terhad. • Tiada huraian. • Jawapan mudah / umum. 	Aras 1 1 - 2

[Lihat halaman sebelah

<i>Soalan</i>	<i>Butiran</i>	<i>Markah</i>
8(a)	F1 Hubungan perdagangan	1
	H1 Meningkatkan ekonomi / pembangunan negara	1
	F2 Bantuan kemanusiaan	1
	H2 Meringankan beban negara	1
	F3 Perkongsian teknologi / kepakaran	1
	H3 Meningkatkan ilmu pengetahuan / kemahiran	1
	F4 Kelestarian alam sekitar	1
	H4 Memelihara / memulihara flora dan fauna	1
	F5 Tenaga kerja	1
	H5 Meningkatkan peluang pekerjaan	1
	F6 Pendidikan	1
	H6 Program pertukaran pelajar	1
	(Mana-mana jawapan munasabah)	[Mak. 4 m]
8(b)	N1 Hormat	
	N2 Kerjasama	
	N3 Keberanian	
	N4 Bertanggungjawab	
	N5 Kerajinan	
	N6 Rasional	
	Contoh	
	• Dapat ilmu / kepakaran / pengalaman jurulatih luar negara	
	• Mempelajari kejayaan negara luar dalam bidang sukan	
	• Mempelajari kekuatan mental / fokus dalam permainan	
	• Pendedahan berbeza kepada pemain	
	• Meningkatkan pencapaian atlet Malaysia di peringkat global	
• Peluang menjalani latihan di luar negara		
• Mendapat nasihat pemakanan		
	(Mana-mana jawapan munasabah)	[Mak. 8 m]

<i>Soulan</i>	<i>Butiran</i>	<i>Markah</i>
<i>B(c)</i>	<p>Contoh</p> <ul style="list-style-type: none">• Konflik antara negara• Menjejaskan ekonomi• Menjejaskan imej negara• Keselamatan negara terjejas• Keharmonian negara terjejas• Pembangunan negara terjejas• Tidak dapat bersaing dengan negara lain• Tidak mendapat bantuan semasa dilanda bencana <p>(Mana-mana jawapan munasabah)</p>	[Mak. 8 m]

[Lihat halaman sebelah

<i>Sesutan</i>	<i>Baitiran</i>	<i>Markah</i>
9(a)	F1 Menjaga keamanan / keharmonian H1 Tidak menyentuh isu sensitif / sebar berita palsu F2 Mematuhi peraturan dan undang-undang H2 Tidak melakukan jenayah F3 Taat setia kepada raja dan negara H3 Menjaga rahsia negara F4 Mempertahankan negara H4 Sanggup berkhidmat sebagai tentera F5 Mengundi H5 Memilih wakil rakyat / pemimpin (Mana-mana jawapan munasabah)	1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 [Mak. 4 m]
9(b)	N1 Bertanggungjawab N2 Patriotisme N3 Berterima kasih N4 Rasional N5 Kerjasama Contoh <ul style="list-style-type: none"> • Kempen kesedaran • Hebahan melalui media massa • Penguatkuasaan undang-undang • Melalui pendidikan di sekolah • Melalui media sosial • Pemantauan oleh agensi kerajaan • Pameran biodiversiti • Ceramah (Mana-mana jawapan munasabah)	[Mak. 8 m]

<i>Soalan</i>	<i>Butiran</i>	<i>Markah</i>
9(c)	<p>Contoh</p> <ul style="list-style-type: none">• Kebocoran paip• Sikap tidak peduli• Kurang kesedaran• Tarif air yang rendah / murah• Tabiat menyiram tanaman dengan kerap• Penggunaan peralatan yang usang di rumah (mesin basuh / pam tandas / tangki air)• Membasuh kereta dengan kerap• Membiarkan air mengalir semasa menggosok gigi <p>(Mana-mana jawapan munasabah)</p>	[Mak. 8 m]

PERATURAN PEMARKAHAN TAMAT